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ÉV VÉGI HÁLAADÁS                                   A év              1– 4 oldal 

SZILVESZTER 

 

Olv.: Ter 49,2.8-10 – Mt 1,1-17 

Jézus Krisztus nemzetségtáblája 

 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL  
 

Szentmise bevezetése 

Ezen az estén 

a hálás szívű emberek gyűlnek össze a templomokban! 

Ezen az estén az élet titkával szembesülünk! 

 

Isten hozta a Testvéreket! Az ember úton járó lény! Az emberek sajátosan értelmezik ezt az 
évfordulót, vannak, akik ezt nem lépik át, sajnos innen maradnak. Mindegyikünk fölidézhet 
sokakat, akik nem jutottak el idáig, mi reménykedünk, hogy átlépjük, lesz folytatása az 
utunknak! Ma szilveszter napja van, Szilveszter pápára emlékezünk, aki Nagy Konstantin 
Császárt megkeresztelte. - A császár a keresztények számára szabadságot adott, addig durva 

keresztény üldözések voltak. - Szilveszter pápa a kereszteléskor rövid két szóban foglalta 
össze üzenetét: 

Rosszból a jóra! 

Az emberek lelki nagyságát mondta ki! 

 

Ezen az estén az emberek Isten kegyelmét és a maguk boldogságát kérik! Tudjuk, hogy az 
élet Isten ajándéka, - egyre kevesebben tudják. Igen nagy szükségünk van Isten kegyelmi 
ajándékára, irántunk való jóindulatára, - ez a kegyelem - és mindannyian szeretnénk boldogok 
lenni!  A mindennapok világa meggyőzhet bennünket arról, hogy ez Isten nélkül alig 
elképzelhető! Ebben a gondolatiságban ünnepelünk:  
 

Tartsunk hálaadást! 

Köszönjük meg az életünket! 

Köszönjük meg a lehetőségeket! 

 

A mai újságban olvastam: Az emberiség soha nem volt ilyen jólétben, ilyen gazdag, mint 
manapság. Ha az emberi történelmet nézzük, akkor ez valószínűleg igaz. De nagyon 
különböző szinteken élnek emberek ma is a világban, mint  mindig  és így lesz  a jövőben is.  
 

Ezért van igen nagy szükségünk arra,  
hogy az Istenbe kapaszkodjunk,  

akiben minden kiegyenlítődik!  
Hitünknek ez hallatlan nagy ajándéka!  
El ne veszítsük!  
 

Kérjük az Isten bocsánatát és kegyelmét, 
hogy boldogok lehessünk emberhez méltó életünkben! 

 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! Sajátos érzéseink támadnak ezen a napon. Az ember rádöbben arra, hogy 
sem a múlt fölött nincs már hatalma, sem a jövő fölött nincs még hatalma! Az ókori ember 

ebből egyértelmű következtetést vont le, nem így a mi korunk embere. A mi korunk embere is 
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tudja, hogy így van, de mintha nem venne erről tudomást. Az ókori ember Janus istenhez 
fordult, a kétarcúhoz, akiről úgy gondolták, hogy hatalma van a múlt fölött és a jövő fölött is.  
 

A keresztények Isten felé fordultak, amikor a hit ajándékát megkapták, amiről hallottunk a 
mai szentleckében. Amikor az Idők Ura közénk jött, értünk Emberré lett, akkor a hívő ember 
az Idők Urához fordult és a hitét megfogalmazta: az ember a múltját rábízhatja Istenre. A 
kereszténység az egyetlen a különböző vallások világában, amely a múltját fel tudja dolgozni! 
Az irgalmas Istenre, a bűnbánatot tartó embernek feloldozást adó Istenre bízhatja a múltját! 
 

Pál apostol megfogalmazhatta:  
Felejtem, ami mögöttem van! 

 

Nincs hatalmunk már a múltunk fölött!  
Olyan, amilyen volt!  

Ugyanakkor a hívő ember  
a Jövő Urára bízza az eljövendőt!  

 

Pál apostol megfogalmazására gondoljunk: 

Nekifeszülök annak, ami előttem van! 

 

Isten kezében van az élet fonala 

Nagyon sajátos megfogalmazásokkal találkozunk a kereszténység történetében. Egyik 
ragyogó meglátás, ami az egyetlen épen maradt műemlékünkhöz, a Jáki templomhoz köthető. 
A Jáki templom fölszentelése 1256-ban volt, külső falain remek díszítésekkel találkozunk. 
Ezek közül a legfontosabb kép, amiben a művészet éppen a múlt és a jövő kérdését oldja fel: 
 

Az Atyaisten kinyújtja kezét és 

a körülötte örvénylő szörnyek fölött tartja! 

 

Az ókori ember és a középkor hívő embere is azokat a történéseket, amik voltak a múltban, 
amik lesznek az eljövendőben, azokat szörnyűségként értékelte! Sajátos a szörnyűség 
fogalom, nem azt mondja, hogy rossz, nem azt mondja, hogy jó! A szörnyűség arra döbbenti 
rá az embert, hogy a történések fölött nincs emberi hatalmunk, hiába nő a tudásunk! A 
művészettörténészek is így magyarázzák. 
 

A múltban és a jövőben történő szörnyűségeket  
Isten kordában tartja, megkötözi! 

Isten kezében van az élet fonala! 

Isten az Élet Ura! 

 

Az Élet Ura felé forduljunk 

Ez a kép felszólít bennünket arra, hogy ne azokkal foglalkozzunk állandóan, amik körülöttünk 
örvénylenek! Ha az ember azokba belefeledkezik, akkor el is merülhet! Sokkal többet kellene 
foglalkozni az Élet Urával, sokkal inkább kellene Felé fordulnunk! Ez a szempont rendkívül 
fontos ezen az évfordulón!  
 

Az Élet Ura felé forduljunk, 
hogy fel tudjuk dolgozni a múlt történéseit 

és reménnyel a szívünkben tudjunk a jövő felé nézni! 
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Pogány világban élünk 

Általánosságban úgy vélekednek az emberek: Fejetetejére állt a világ! Tény, hogy olyan 
természeti történéseknek vagyunk tanúi, elszenvedői, olyan politikai, gazdasági változások 
zajlanak a világunkban, amik talán ezt a megállapítást igazolják. Ha csak a klimatikus 
változásokra gondolunk és arra,- ez ma központi téma a tudományban – hogy mi lesz az Isten 

teremtett világával és világából a mi kezünkben? Sajátos jóslatokkal találkozunk.  
 

A kereszténységben született Európa megtagadta hitét, eldobta kereszténységét. Szinte 
minden megnyilatkozásban azzal találkozunk, hogy a pogánnyá lett Európa keresztény 
értékeket kér számon tőlünk! Mi is áldozatai vagyunk, a mi hitünk, a mi vallásunk is, erről 
árulkodnak a templomaink. Mi is áldozatok vagyunk! Nem lehet megnyugodni abban, hogy a 

hitünket, a vallásunkat emlegetjük! Mi is ebben a pogány világban élünk és talán pogányokká 
is lettünk! Ennek ijesztő következményi vannak azon túl, hogy a pogányság e világi 
értékrendet emleget!  
 

Annyiszor halljuk itt-ott: európai értékrend. Mi az? - ha egyszer már megfogalmazná valaki. 
Mi az Európai Unió értékrendje, mihez kell alkalmazkodni? Mi az, amit annyiszor 

emlegetnek? Ugyanakkor a keresztény igazságokat emlegetik. Ki tartsa be? A pogány? A 
meggyengült Egyház? Az Egyház, akit valójában ki is végzett ez a világ, gúny tárgyává tett, 
nevetségessé tett és tőle várja ezeknek az értékeknek a megjelenítését, megvalósítását! 

 

Hedonista, élvhajhász világban élünk! Ez az individualista világ hedonista, eszem-iszom, a 

szexualitás folyamában fuldokol, közben nem születnek meg a gyerekek! Iszonyú 
ellentéteket emlegetnek szegények és gazdagok között. Vannak is! Ugyanakkor az eljövendő 
nincs a kezünkben, olyan történésekre gondolhatunk, amelyek kezelésére nem lehet 
felkészülni! 
 

Forduljunk jobban Isten felé 

Mégis azt mondom, hogy ezen a mostani szilveszteren forduljunk jobban az Isten felé! Az 
Isten elég erős ahhoz, - amit Szilveszter pápa kért Nagy Konstantintól - hogy rosszról a jóra, a 
lelki ember magaslataira eljuthassunk!  

 

Igen is! 

A csatát a lelkek vívják! 
Minden a lelki erőn dől el! 

 

Szépül és épül az ország 

Mindenek ellenére, a természet rendjében ilyen-olyan változások ellenére ez az áldott magyar 
föld, ez az áldott Kárpát-medence termőföldje életet jelent! Lehet beszélni gazdasági 
válságról, mi magyarok nem kölcsönökből élünk, hanem a válság közepette is az 
adósságunkat fizetjük vissza. Lassan azt is tapasztaljuk, hogy a képzetlen emberek is 
kezdenek rádöbbenni arra, hogy a munka hozzátartozik az ő életükhöz is. A családokra egyre 
nagyobb figyelem fordul. A szegények helyzetén is egyre többet javítanak. Talán még azt is 
mondhatom, hogy a nyugdíjasok biztonsága is megvan. 
 

Közben tapasztalhatjuk, hogy elleneink sötét fondorlatai egyre inkább lelepleződnek! 
Miközben nemzeti, politikai harcunkat vívjuk, a tekintélyünk egyre nagyobb a világban azok 
előtt a nemzetek előtt, akiknek az értékek számítanak. Akár megelégedettek és még boldogok 
is lehetünk!  
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Csak nem szabad elfelejteni,  

hogy ez a föld nem a megoldások helye!  
Az ember úton járó lény!  
Ez a föld nem a tulajdona, csak birtokolja!  

 

Ha az ember javait az élet szolgálatába állítja, 
akkor hálát adhat az Istennek, 

 mert nem hiába született és nem hiába él! 

 

Ezen az estén, az év utolsó napján boldogok lehetünk, hogy itt vagyunk, mert a szívünkben 
hála van! Szeretnénk megköszönni Istennek mindazt, ami történt velünk rossz és jó! Az okos 
ember a rosszból is tanul, a jót meg helyesen értékeli!  
 

Ha ez így van, akkor várhatjuk 

az Isten kegyelmi ajándékát, szeretetét, gondoskodását! 

Isten mellettünk van,  
amikor egy boldogabb életért fáradozunk! 

 

+  A M E N  + 

 

Szentmise befejezése 

 

Kedves Testvérek! Az Isten áldásával befejeződik a szentmise. A hálaadás estéjén gondoljunk 
arra, hogy a keresztények mindennap hálát adnak a szentmisén, hiszen az Eucharisztia neve 

hálaadás. Ezért az Eucharisztia, a szentmise a keresztény világ csúcsmegnyilatkozása! Hálát 
adunk Istennek az új életért, amit ő hozott el ebbe a világba!  
 

Szeretném a Testvérek figyelmét felhívni, hogy január 6-án vízkereszt ünnepe lesz, újabban 
ez parancsolt ünnep, amit a kommunista időben megszüntettek, most parancsolt ünnep. A 
hívő embernek kötelező Eucharisztiát ünnepelni! Ne felejtsük el! 
 

Áldás előtt három mondatot felolvasok, mint az én év végi köszöntésemet. Tavaly 
karácsonykor kaptam ezt a könyvet, most vettem a kezembe, Rabindranath Tagore-nak a 

könyve. Minden napra egy-egy gondolat, nagyon érdekes. „Barátaim! Emlékezzetek rá, hogy 
ti is felelősek vagytok azért, hogy a szeretet emberi világa fennmaradjon. Nem akarok 
tanácsot osztogatni, vagy magas pulpitusról szónokolni, csupán egy sarkot kérek a 
szívetekben, ahol barátként szólhatok hozzátok. Boldog lennék, ha beengednétek oda és 
olyannak ismernétek meg, mint aki arra törekszik, hogy Isten szeretetálmát élje!” 

 

ÁLDÁS 

Isten, aki minden áldás ősforrása, adja meg nektek kegyelmét! Árassza rátok bőséges áldását 
és tartson meg titeket az egész esztendő folyamán egészségben és épségben! Őrizzen meg 
titeket töretlenül a hitben, adjon hűséges kitartást a reményben és erősítsen meg mindvégig a 
türelmesen gyakorolt szeretetben! Irányítsa békéjében napjaitokat és tetteiteket! Hallgassa 
meg mindig és minden kéréseiteket és vezessen el a boldog örökéletre!  
 

Áldjon meg benneteket a Mindenható Isten,  
az Atya, a Fiú és a Szentlélek! 

 


